



CANADIAN CYCLING HALL OF FAME

www.cyclingcanada.ca |

@CyclingCanada

Sylvia Burka

Born in Winnipeg, Manitoba, Sylvia Burka was a remarkable athlete who overcame early adversity to achieve excellence in both winter and summer sports. Despite losing an eye as a child, Burka went on to represent Canada in three Winter Olympic Games as a speed skater before taking up track cycling in 1975. As a pioneer in Canadian women's cycling, Burka claimed 12 national sprint titles throughout her illustrious cycling career excelling in the 100m, pursuit, time trial, and road race events. Burka's accomplishments laid the foundation for future Canadian cycling stars like Clara Hughes, Tanya Dubnicoff, and Leah Kirchmann, all of whom followed in her footsteps. Through her achievements, Burka not only became a celebrated figure in Canadian sport but also an inspiration for generations of athletes.

Sylvia Burka

Née à Winnipeg, au Manitoba, Sylvia Burka est une athlète remarquable qui a surmonté une adversité précoce pour atteindre l'excellence dans les sports d'hiver et d'été. Malgré la perte d'un œil dans son enfance, Sylvia Burka a représenté le Canada à trois Jeux olympiques d'hiver en tant que patineuse de vitesse, avant de se lancer dans le cyclisme sur piste en 1975. Pionnière du cyclisme féminin canadien, Burka a remporté 12 titres nationaux de sprint au cours de son illustre carrière cycliste, excellant dans les épreuves du 100 m, de la poursuite, du contre-la-montre et de la course sur route. Les exploits de Burka ont jeté les bases des futures stars du cyclisme canadien, comme Clara Hughes, Tanya Dubnicoff et Leah Kirchmann, qui ont toutes suivi ses traces. Grâce à ses exploits, Burka est non seulement devenue une figure célèbre du sport canadien, mais aussi une source d'inspiration pour des générations d'athlètes.